
 

 

Kuusankoski-Jaala perusopetuksen palveluverkko, 
kuntalaiskuuleminen 8.1.2025 
klo 18.00–19.30, Naukion yhtenäiskoululla 

Paikalla viranhaltijat: Johanna Lindstedt, Maria Lammi, Katja Ahola, Arto Kuitikka ja Kia Ojanen 

(siht.) 

Kuntalaisia paikalla noin 20.  

1) Tilaisuus avataan klo 18.00 viranhaltijoiden esittelyllä  
2) Johanna Lindstedt ja Maria Lammi käyvät läpi esittelymateriaalin  
3) Kuntalaisilla on ollut mahdollisuus esittää ennen tilaisuutta kirjallisesti kommentteja tai 

kysymyksiä. Kommenteissa nousevat esille seuraavat teemat: 
 

o Koulumatkojen pituus ja eriarvoisuus: huolta herättää koulumatkojen kasvaminen ja sen 
myötä myös näiden kustannusten siirtyminen perheille, sillä 5 kilometrin matka ei ylity, 
mikäli koulu sijaitsisi Naukiossa. Pitkien kävely- tai pyöräilymatkoja ei nähdä realistisina tai 
turvallisia erityisesti talviolosuhteissa. 

o Koulujen alueellinen tasa-arvo ja rakennushankkeet: Mikäli uutta rakennusta ei 
rakennettaisi, ei Kuusankoski olisi saamassa uutta ja terveellistä koulurakennusta, toisin 
kuin muut alueet (esim. Marjoniemi, Valkeala, Sarkola). Tämä nähdään 
epäoikeudenmukaisena. 

o Huolta herättää myös koulupudokkuus ja resurssien riittävyys: Pitkät matkat ja suuret 
kouluyksiköt voivat vaikuttaa kielteisesti oppilaiden hyvinvointiin ja oppimiseen liittyviä 
ongelmia. 
 

4) Kuntalaiset esittävät kysymyksiä ja kommentteja:  
 
- Huolta kuntalaisten herättää lukiokoulutuksen jatkuvuus Kouvolassa ja sen mahdollinen 

alasajo 
- Lukiorakennuksen käyttö perusopetuksen tiloina herättää kuntalaisissa kysymyksiä 

esimerkiksi alueen liikenneturvallisuudesta, keskeisen sijainnin vuoksi. 
- Tilaisuudessa nousee esille myös se, ettei Kouvolassa ole huomioitu lahjakkaita lapsia, 

vaan painotus on erityistä tukea vaativissa lapsissa  
- Kuntalaiset nostavat kysyvät, minkä kokoisia luokkia mahdolliseen yhtenäiskouluun 

syntyisi. Luokkakoot sijoittuvat 20–24 oppilaan välille.   
- Kuntalaisilta nousee huoli myös suuren yhtenäiskoulun synnystä ja sen vaikutuksesta 

alueen pienempiin yksiköihin. Lisäksi huolta herättää ala- ja koulujen oleminen yhdessä 
rakennuksessa. 

- Kuntalaisilta nousee kysymyksiä myös ratkaisujen talousvaikutuksesta 
- Tilaisuudessa vaihtoehto uudesta yläkoulusta saa kannatusta 
- Kuntalaiset kysyvät, miksei Kouvolassa järjestetä etäyhteydellä  
- Puheenvuoroja käytetään sen puolesta, että Kuusankoski alueena ansaitsisi alueena 

myös uuden oppisympäristön.  
 

 


